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Protokół Nr XXI/2012 

 

 

z XXI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 28 grudnia 2012 r. 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 10
00 

do 12
10

. W sesji 

udział wzięło 15 radnych, w tym 2 radnych spóźniło się. 

  W sesji udział wzięło 6 pracowników urzędu gminy oraz 7 osób zainteresowanych 

obradami. 

 

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XXI sesji Rady Gminy.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Gminy. 

5. Podjęcie uchwał: 

1) XXI/135/2012 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 

2012 r., 

2) XXI/136/2012 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy Zławieś Wielka, 

3) XXI/137/2012 w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, 

4) XXI/138/2012 w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,  

5) XXI/139/2012 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę, 

6) XXI/140/2012 w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości, 

7) XXI/141/2012 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz innych uzależnień na 2013 r., 

8) XXI/142/2012 w sprawie ustalenia opłaty za świadczenia Gminnego Przedszkola  

w Złejwsi Małej, 

9) XXI/143/2012 zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 

Miejscowości Górsk 

6.  Informacja o pracach wójta między sesjami. 

7.  Wolne wnioski i zapytania. 

8.  Zamknięcie obrad XXI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 
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Ad. 1  Otwarcie obrad. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Otworzyła obrady XXI sesji rady Gminy. Przywitała wójta gminy wraz z pracownikami, 

radnych, sołtysów oraz wszystkich zainteresowanych obradami. 

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Na podstawie listy obecności stwierdziła, że na 15 radnych obecnych jest 13 radnych i sesja 

jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. Poinformowała radnych, że otrzymali 

poprawiony porządek obrad, ponieważ na posiedzeniu komisji postanowiono wycofać z 

porządku uchwałę w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne.  

Ad. 3 Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała radnych, czy chcą zgłosić wnioski do porządku obrad.  

Robert Borzęcki – radny 

Zgłosił wniosek o nie odczytywanie w całości treści projektów uchwał. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła radnych o głosowanie nad zgłoszonym wnioskiem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania radni jednogłośnie przyjęli wniosek radnego.  

Na salę obrad wszedł radny Marcin Kędzierski. 

Ad. 4 Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Gminy. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała radnych, że projekt protokołu z XIX sesji Rady Gminy był umieszczony na 

stronie internetowej i można było się z nim zapoznać. Dodała, że jest on dostępny na sali 

obrad i zapytała, czy ktoś z radnych ma uwagi do projektu protokołu z XIX sesji.  

W związku z tym, że nie było uwag, po przeprowadzonym głosowaniu protokół został 

przyjęty jednogłośnie.  

Ad. 5 Podjęcie uchwał. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła pracownika urzędu gminy o krótkie omówienie uchwały zmieniającej budżet na 

2012 r.  

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 
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Poinformowała radnych, że w stosunku do informacji przedstawionych na komisji nie 

dokonywano dodatkowych zmian. Na podstawie uzasadnienia omówiła uchwałę w sprawie 

zmian w budżecie na 2012 r.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała radnych, czy mają pytania do projektu. Nikt z radnych nie zgłaszał uwag, poprosiła, 

więc o głosowanie.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XXI/135/2012 zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś 

Wielka na 2012 r. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła pracownika urzędu o omówienie w paru zdaniach kolejnego projektu uchwały. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Poinformowała radnych, że konieczność podjęcia tej uchwały wynika z nowelizacji 

przepisów ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, zgodnie, z którą gminy do 

końca bieżącego roku powinny dostosować obowiązujące regulaminy do Wojewódzkich 

Planów Gospodarki Odpadami. Zawartość regulaminu jest ustalona również w przepisach 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Wszystkie elementy wymagane w tym 

regulaminie są w nim zawarte. Dodała, że przed podjęciem uchwały, konieczne było 

zaciągnięcie opinii Powiatowego Inspektora Sanitarnego, który pozytywnie zaopiniował 

projekt regulaminu.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Otworzyła dyskusję nad omawianym projektem. Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XXI/136/2012 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Zławieś Wielka 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała obecnych, że projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi był najtrudniejszą kwestią, przed którą stanęła Rada Gminy. Dodała, 

że zdaje sobie sprawę z tego, że nie wszystkich mieszkańców zadowoli ustalona stawka 

opłaty, ale przy wyborze jakiejkolwiek z metod byłoby tak samo. Stwierdziła, że jej zdaniem 

wybrano najbardziej optymalny wariant. Poprosiła o krótkie omówienie projektu uchwały.  

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Poinformowała radnych, że przed sesją otrzymali oni nową treść uchwały dostosowaną do 

wypracowanego stanowiska na wspólnym posiedzeniu komisji. Na posiedzeniu wybrano 

metodę naliczania opłaty od gospodarstwa domowego.  

Na salę obrad weszła radna Katarzyna Rezmer.  

Kontynuując pani sekretarz powiedziała, że zakładając, że w przypadku, gdy odpady będą 

zbierane w sposób selektywny od gospodarstwa domowego liczącego do 2 osób opłata będzie 

wynosić 30 zł od gospodarstwa liczącego od 3 do 5 osób opłata wyniesie 46 zł, a w 
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przypadku gospodarstwa od 6 osób wzwyż opłata wyniesie 59 zł. W przypadku, gdy odpady 

będą zbierane w sposób nieselektywny opłata będzie wyższa dwukrotnie.   

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Otworzyła dyskusję nad omawianym projektem.  

Mirosław Trzybiński – radny 

Poprosił o wyjaśnienie kwestii odbioru śmieci w spółdzielniach mieszkaniowych.  

Krzysztof Rak – asystent 

Powiedział, że na zarządcy nieruchomości będzie ciążył obowiązek zapewnienia pojemników. 

również do segregacji. Dodał, że jego zdaniem powinny to być pojemniki zbiorcze tzw. 

dzwony lub też inne, które będą możliwe do odebrania przez firmę, która będzie prowadziła 

wywóz odpadów. Powiedział, że gminie zależy na tym, żeby śmieci selektywnie zbieranych 

było jak najwięcej, ponieważ gmina musi wykazać się wskaźnikami ujętymi w ustawie, aby 

uniknąć naliczania kar.  

Jerzy Dudzic – radny 

Nawiązując do pytania radnego Trzybińskiego powiedział, że z odpowiedzi pana Raka 

wynika, że spółdzielnie mieszkaniowe z góry skazane są na nieselektywną zbiórkę odpadów. 

Powiedział, że problemem dla zarządcy będzie ustawienie takiej ilości pojemników dla 

mieszkańców osiedla, aby można selektywnie zbierać odpady. Ma nadzieję, że czas pokaże 

swoje i uda się jakoś rozwiązać ten problem.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że trzeba uświadamiać mieszkańców o tym, aby segregować odpady, ponieważ, 

będzie to korzystne dla wszystkich.  

Krzysztof Rak – asystent 

Poinformował obecnych o harmonogramie spotkań informacyjnych z mieszkańcami 

dotyczących wdrożenia nowego systemu gospodarki odpadami na terenie gminy.  Dodał, że 

informacje na ten temat znajdą się również w gazetce gminnej.  

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał czy w uchwale dotyczącej deklaracji trzeba będzie podać osoby zamieszkałe czy 

zameldowane, ponieważ jego zdaniem będzie budziło to kontrowersje.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odpowiedziała, że do tego tematu wrócimy omawiając uchwałę w sprawie deklaracji.  

Henryk Lizak – radny 

Powiedział, że ma pewne wątpliwości dotyczące ustalonej opłaty. Uważa, że nie jest to do 

końca sprawiedliwe. Dodał, że było zbyt mało czasu na dokładne przeanalizowanie zmian, 

jakich oczekuje od nas ustawodawca.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 
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Powiedziała, że na pewno większość z nas ma takie same obawy, ale niestety wdrożenie 

takich zmian jest nieodwołalne. Dodała, że gmina nie może zarabiać na nowym systemie, ale 

nie powinna również do niego dokładać. Stwierdziła, że starano się, aby ustalone stawki nie 

były krzywdzące dla nikogo. Powiedziała, że w sejmie nadal trwają rozmowy dotyczące 

nowej ustawy i tak naprawdę nie jest wiadomym do końca jak to wszystko będzie 

funkcjonowało i czy nie nastąpią jakieś zmiany. Nikt z radnych nie miał więcej pytań do 

uchwały poprosiła, więc o głosowanie nad projektem.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy liczbą 13 głosów za i 2 

wstrzymującymi się przyjęła uchwalę Nr XXI/137/2012 w sprawie wyboru metody 

ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej 

opłaty 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła pracownika urzędu gminy o omówienie kolejnej uchwały. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Powiedziała, że jest to kolejna z uchwał, jaką należy podjąć do końca tego roku. Ustalono, że 

opłatę za gospodarowanie odpadami wnosi się raz na miesiąc do dwudziestego dnia każdego 

miesiąca. Pierwszy termin wpłaty został przesunięty do końca lipca 2013 r. Dodała, że wpłaty 

należy uiszczać na konto urzędu gminy.  

Nikt z radnych nie miał pytań do omawianej uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XXI/138/2012 w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła o przybliżenie obecnym treści uchwały w sprawie określenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Powiedziała, że radni otrzymali nową wersję tej uchwały, ponieważ na wspólnym posiedzeniu 

komisji rada odstąpiła od podjęcia uchwały w sprawie przyjmowania odpadów z 

nieruchomości niezamieszkałych. Dlatego z projektu omawianej uchwały zostały usunięte 

uregulowania dotyczące ilości odpadów odbieranych z nieruchomości niezamieszkałych i 

nieruchomości mieszanych. Dodała, że w stosunku do poprzedniego projektu dopisano w § 3  

ust. 2 pkt 2 i 3 dotyczący możliwości przekazywania do punktu selektywnej zbiorki odpadów 

komunalnych „odpadów komunalnych ulegających biodegradacji za wyjątkiem odpadów 

spożywczych i kuchennych oraz odpadów zielonych”.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Otworzyła dyskusję nad projektem tej uchwały. Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 
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uchwałę Nr XXI/139/2012 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji.  

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Poinformowała obecnych o zmianach, jakie zaszły w uchwale w stosunku do projektu 

przedstawionego na wspólnym posiedzeniu komisji i dodała, że radni otrzymali zmieniony 

projekt uchwały przed dzisiejszą sesją.  

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał, jakie ma znaczenie zaznaczenie bądź nie zaznaczenie w deklaracji informacji na 

temat posiadanego kompostownika.   

Krzysztof Rak – asystent 

Odpowiedział, że ma to znaczenie dla gminy, ponieważ część odpadów, która ulega 

biodegradacji nie będzie wliczana w ogólną ilość odpadów produkowanych przez gminę. 

Poinformował obecnych, że ustawa nakłada na gminy ograniczenie wytwarzania odpadów, 

biodegradowalnych, które podlegają składowaniu.  

Robert Borzęcki – radny 

Zapytał czy złożenie deklaracji do 15 marca 2013 r. nie jest datą zbyt wczesną. Dodał, że 

zanim mieszkańcy otrzymają formularze może to trochę potrwać.  

Krzysztof Rak – asystent 

Odpowiedział, że spotkania informacyjne dla mieszkańców odbędą się w terminie do końca 

stycznia 2013 r., a o roznoszenie formularzy deklaracji zostaną poproszeni sołtysi, którzy 

będą roznosić akurat nakazy podatkowe. Dodał, że urząd gminy postara się w pewnym 

stopniu zrekompensować sołtysom ich pracę.  

Robert Borzęcki – radny 

Zapytał, co stanie się w przypadku, kiedy do urzędu do 15 marca nie wpłyną deklaracje 

dotyczące odpadów.  

Krzysztof Rak – asystent 

Odpowiedział, że w takim przypadku lub w przypadku, kiedy w otrzymanej deklaracji będą 

nieprawidłowo podane informację wójt ma prawo wydać decyzję, w której ustala wysokość 

opłaty biorąc pod uwagę gospodarstwo o podobnym charakterze. Dodał, że będzie to niejako 

wykonanie zastępcze.  

Piotr Pawlikowsi – radny 

Zapytał, czy deklaracja będzie zamieszczona na stronie internetowej w formie aplikacji do 

pobrania.  

Krzysztof Rak – asystent 
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Odpowiedział, ze ma być taka możliwość, aby wypełniać deklarację elektronicznie, ale 

mieszkaniec będzie musiał dostarczyć ją do urzędu podpisaną, ponieważ nie ma możliwości 

podpisu elektronicznego.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła o glosowanie nad uchwałą.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XXI/140/2012 w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła panią kierownik GOPS-u o krótkie omówienie projektu uchwały w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Dodała, że 

projekt tej uchwały był bardzo szerko dyskutowany na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka pomocy Społecznej 

Przybliżyła obecnym treść uchwały. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos w tej sprawie. Nikt z radnych nie 

miał pytań.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XXI/141/2012 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz innych uzależnień na 2013 r. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przed omówieniem kolejnej uchwały odczytała oświadczenie dyrektora Gminnego 

Przedszkola w Złejwsi Małej o tym, że wszystkie dzieci uczęszczające do przedszkola są 

zameldowane na terenie gminy Zławieś Wielka. Poprosiła pracownika urzędu o omówienie 

przedostatniego projektu uchwały. 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Omówiła krótko uchwałę w sprawie ustalenia opłaty za świadczenia Gminnego Przedszkola  

w Złejwsi Małej. Powiedziała, że w związku z rozbudową przedszkola i zwiększonymi 

kosztami z tego tytułu postanowiono podnieść stawkę opłaty za pierwsze dziecko o kwotę 15 

zł oraz za każde kolejne dziecko z rodziny o kwotę 10 zł.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Otworzyła dyskusję nad projektem tej uchwały. Nikt z radnych nie zabrał głosu, poprosiła 

więc o glosowanie nad projektem.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XXI/142/2012 w sprawie ustalenia opłaty za świadczenia Gminnego 

Przedszkola w Złejwsi Małej 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła pracownika urzędu o mówienie ostatniej uchwały.  
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Krzysztof Rak – asystent 

Poinformował radnych, że w związku z tym, że zmieniła się nazwa projektu pn. Budowa 

świetlicy dla dzieci i młodzieży przy parafii Rzymsko – Katolickiej Pod Wezwaniem 

Podwyższenia Krzyża Świętego w Górsku, a tytuł projektu musi zgadzać się z tym, co zostało 

zawarte w Planie Odnowy Miejscowości Górsk oraz we wniosku złożonym przez księży 

Michalitów należało zmienić uchwałę.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Przeprowadziła głosowanie nad projektem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XXI/143/2012 zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 

Miejscowości Górsk 

O godzinie 11: 00 przewodnicząca ogłosiła 15 minut przerwy. 

Ad. 6 Informacja o pracach wójta między sesjami. 

Jan Surdyka – wójt 

Przedstawił informację o pracach wójta między sesjami. 

Piotr Pawlikowski – radny 

Poprosił o więcej informacji na temat spotkania z panem Januszem Piotrowskim oraz na 

temat służby zdrowia. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że rozmawiał z panem Piotrowskim na temat przekazania w zasoby mienia 

gminy boiska w Pędzewie. Dodał, że jest to niezamknięta sprawa jeszcze z poprzedniej 

kadencji. Powiedział, że pan Piotrowski przypomina sobie o deklaracji, jaką złożył, ale 

utrzymuje, że przeznaczył inny teren dla mieszkańców osiedla popegerowskiego pod boisko. 

Nie potwierdził on, że przekaże poprzedni teren na rzecz gminy. Jeśli chodzi o temat służby 

zdrowia, powiedział, że spotkał się z wójtem gminy Białe Błota, aby dowiedzieć się jak tamta 

gmina poradziła sobie z firmą świadczącą usługi opieki zdrowotnej, niestety wiadomości nie 

są dobre. Pani wójt z tamtej gminy ma spisaną szczegółowo umowę z firmą, co pozwala na 

wcześniejsze rozwiązanie umowy. Dodał, że nie jest to temat zamknięty i na pewno będzie 

starał się, aby polepszyć usługi medyczne na terenie naszej gminy. Powiedział, że dał umowę 

podpisaną przez gminę z firmą „MEDIC” do weryfikacji prawnikom i czeka na ich opinie.  

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał jak długo przekazywane są nagrania z sesji. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Odpowiedziała, że od 2011 r. nagrania z sesji mają kategorię archiwalną A, do tego czasu z 

tego, co pamięta po przyjęciu protokołu nagrania były kasowane.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że jeżeli dobrze sięga pamięcią to było oficjalne pismo od pana Piotrowskiego, 

w którym deklarował on, że po 5 latach będzie w stanie przekazać boisko na rzecz gminy. 
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Poprosiła radnych o poprawienie, jeżeli się myli, ale z tego, co pamięta były przygotowane 

już dokumenty na zakup tego gruntu, a rada gminy wyraziła taką wolę, ponieważ w innym 

przypadku pan Piotrowski nie mógłby wykupić tej działki od agencji. Pod takim warunkiem, 

że po 5 latach grunty zostaną przekazane na rzecz gminy rada gminy wyraziła taką wolę. 

Poprosiła, aby to dokładnie sprawdzić. Zapytała, jakie są wyniki rozmów z panem 

Rozwadowskim, jeśli chodzi o gospodarkę odpadami. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że pytał pana Rozwadowskiego, kiedy ewentualnie ogłosić przetarg, jak 

zachować się w temacie konsorcjum i wspólnego wejścia w tę nową ustawę. Powiedział, że 

wspólnie doszli do wniosku, aby poczekać jeszcze do 15 stycznia w związku z tym, że w 

sejmie prawdopodobnie będą jeszcze zmiany do tej ustawy. Rozmawiano również o cenie za 

1 tonę odpadów, jaką będzie musiała uiszczać firma „AGROTECH” wywożąc odpady z 

naszej gminy na wysypisko do Torunia. Dodał, że próbował przekonać prezesa MPO, aby w 

ramach współpracy zgodził się obniżyć cenę za 1 tonę odpadów dostarczanych przez 

„AGROTECH” Rozmowy dotyczyły współpracy od strony technicznej z MPO.   

Mirosław Trzybiński – radny 

Powiedział, że podejmując na dzisiejszej sesji uchwałę w sprawie ceny odbioru odpadów 

firmy przystępujące do przetargu będą wiedziały jak obniżyć cenę, żeby wygrać przetarg. 

Stwierdził, że w ten sposób na koncie gminy powstanie nadwyżka, ponieważ być może firma, 

która wygra przetarg będzie odbierała odpady za niższą kwotę niż ustaloną w uchwale. 

Zapytał, co w takim razie stanie się w przypadku, kiedy taka nadwyżka zostanie na koncie 

urzędu gminy.  

Krzysztof Rak – asystent 

Odpowiedział, że tak naprawdę nie wiadomo ile mieszkańcy będą produkować odpadów, a 

podane kwoty są tylko szacunkowe. Dodał, że planując budżet na 2013 r. trzeba było podać 

kwotę potrzebną na gospodarkę odpadami, a firmy przystępujące do przetargu muszą widzieć, 

do czego mają się odnieść. Kontynuując powiedział, że jeżeli powstanie nadwyżka to nie 

może ona być wykorzystana na żaden inny cel, jak tylko na gospodarkę odpadami. Stwierdził, 

że na dodatek nie jest pewnym to, czy 150 tys. zł zaplanowane na funkcjonowanie PSZOK-u 

jest wystarczające.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zwracając się do wójta poprosiła, aby w nowym roku skupiono się nad przyspieszeniem 

działań w sprawie reorganizacji służby zdrowia w naszej gminie. Zapytała, czy ktoś ma 

jeszcze pytania do punktu informacja o pracach wójta między sesjami. Ze względu na to, że 

nikt nie miał pytań przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 7 Wolne wnioski i zapytania. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Korzystając z okazji przekazała radnym oraz pracownikom urzędu gminy życzenia 

świąteczno – noworoczne, które wpłynęły od byłego wójta Tadeusza Smarza,.  

Janusz Fifielski – mieszkaniec 

Zapytał, kiedy na stronie internetowej zostaną umieszczone uchwały dotyczące odpadów, 

ponieważ chciałby przygotować się do zebrania, które odbędzie się w tej sprawie w Pędzewie. 
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Zapytał, w jaki sposób będą rozliczane osoby, które zamieszkują internaty, przy czym 

zaznaczył, że odpowiedź na te pytanie może otrzymać przy okazji zebrania w Pędzewie.  

Poprosił również o odpowiedź na zebraniu na pytanie dotyczące terminu dostarczania 

deklaracji w momencie, kiedy w jakimś czasie powstaną zmiany w gospodarstwach 

domowych.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła, aby uchwały zostały jak szybko to możliwe zamieszczone na stronie internetowej, 

aby mieszkańcy przed zebraniami w sołectwach mogli się z nimi zapoznać.  

Jan Walter – sołtys 

Zapytał, gdzie będzie zlokalizowane miejsce oddawania śmieci wielkogabarytowych oraz co 

zrobić z opakowaniami zawierającymi związki chemiczne. 

Krzysztof Rak – asystent 

Odpowiedział, że raz do roku będzie organizowana zbiórka śmieci wielkogabarytowych, a 

jeżeli w ciągu roku mieszkaniec będzie chciał pozbyć się takich śmieci może zawieść je do 

PSZOK-u, który będzie zlokalizowany w Łążynie. Dodał, że odpady chemiczne 

niebezpieczne również będzie można tam oddawać.  

Janusz Fifielski – mieszkaniec 

Zapytał, kiedy będzie uruchomiona kanalizacja w Pędzewie.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że ze względu na problem podłączenia prądu do pompowni, kanalizacja 

zostanie uruchomiona w kwietniu 2013 r. 

Wioleta Warzocha – sołtys 

Zgłosiła problem z roznoszeniem nakazów podatkowych, powiedziała, że mieszkańcy nie 

chcą wpuszczać sołtysów do domu, że nakazy nie są poukładane ulicami itp. Powiedziała, że 

nie jest to taka łatwa praca jak się komuś wydaje, dlatego nie rozumie zdziwienia w kwestii 

tego, że sołtysi chcieliby jakąś rekompensatę za wykonane zadanie. 

Jan Walter – sołtys 

Zgłosił problem złej numeracji budynków w gminie, w której ciężko się odnaleźć, żeby 

dotrzeć do każdego domu. Nie kwestionował obowiązku roznoszenia nakazów, ale zwrócił 

uwagę na konieczność, wydłużenia terminu, w którym sołtys musi je dostarczyć do 

podatników. 

Wywiązała się dyskusja dotycząca nakazów podatkowych, w której udział wzięli: sołtys 

sołectwa Siemoń Aleksander Hamerla, przewodnicząca Małgorzata Kutnik, radca prawny 

Krzysztof Koblański, radny Marcin Kędzierski, radny Bogdan Damrat, radny Andrzej Pyzik, 

sołtys sołectwa Zławieś Wielka Wioleta Warzocha oraz radny Jerzy Dudzic. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zauważyła, że słusznie radny Jerzy Dudzic zwrócił uwagę na to, aby zorganizować spotkanie 

z sołtysami w celu wysłuchania ich problemów.  

Aleksander Hamerla – sołtys 
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Zgłosił problem ciągłego wyrzucania śmieci na przystanku w Siemoniu.  

Jan Surdyka – wójt 

Odnosząc się do wypowiedzi sołtysów powiedział, że od początku swojej kadencji sołtys jest 

dla niego najważniejszą osobą we wsi i ma nadzieję, że ktoś to zauważył.  Stwierdził, że 

podczas każdego spotkania nikt nic nie narzuca sołtysom, wójt zgadza się najczęściej na to, 

czego oczekują, a potrzeby cały czas rosną. Zaznaczył, aby sołtysi pamiętali, że pełnią 

funkcję społeczną. Dodał, że nikt nie ustalił, za jaką kwotę ma pracować sołtys i powiedział, 

że wychodzi się naprzeciw sołtysom i nie ignoruje się ich.  Potwierdził słowa 

przewodniczącej dotyczące zorganizowania spotkania z sołtysami. Jeśli chodzi o problem 

śmieci na przystanku w Siemoniu powiedział, że zgłosi to odpowiednim służbom. 

Podziękował sołtysom za współpracę i powiedział, że jest im wdzięczny za pomoc i docenia 

ich pracę.  

Wioleta Warzocha – sołtys 

Podsumowując powiedziała, że sołtysom nie chodzi o duże pieniądze, chcieliby, aby chociaż 

zwróciły im się koszty paliwa.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że wszyscy doceniają pracę społeczną sołtysa i od początku kadencji wszyscy 

starali się zrekompensować ich ciężką pracę w miarę możliwości budżetu gminy. Jeżeli 

będzie taka możliwość to rada gminy na pewno zwróci uwagę na to, aby takie środki znaleźć. 

Podkreśliła, że relacje pomiędzy samorządem lokalnym, administracją państwową,  

a sołtysami zmieniły się diametralnie w obecnej kadencji i ma nadzieję, że jeszcze ulegną 

poprawie z korzyścią dla sołtysów a w konsekwencji dla mieszkańców naszej gminy.  

Kończąc powiedziała, że radni i sołtysi pracują dla ludzi w czynie społecznym często tylko  

za słowo dziękuję.  

Ad. 8 Zamknięcie obrad XXI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała obecnym za sprawny przebieg sesji i zaprosiła na uroczyste spotkanie 

noworoczne, do GOKiS-u, które odbędzie się o godz. 14:00. O godzinie 12:10 zakończyła 

obrady XXI sesji rady Gminy. 
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